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Milý čitateľ, milá čitateľka, 

pohodlne sa usaďte a vychutnajte si šálku kávy či teplého kakaa pri čítaní štvrtého vydania Vagačovín. Pár 

skromných stránok poodkryje dianie v školskom prostredí Vagačovej rodiny.  
 

Dočítate sa o tom, ako sa v škole máme, čo s pani učiteľkami robíme a ako sa pri tom cítime. Sme veľmi radi, 

že pandémia chod našej školy neovplyvnila a všetci v nej môžeme usilovne pracovať.   
 

Otvárame vám dvere do trinástej komnaty... tam, kde zvonec už dávno nezvoní a deti presne vedia, kedy majú 

zasadnúť na svoje miesto, kde učitelia nerozdávajú známky, ale hodnotia percentami, kde sa cez prestávku 

pozerajú rozprávky a kde nie sú vyučovacie hodiny ale bloky.  
 

Letná škola u Vagačov  

Aj keď sú letné prázdniny už dávnou minulosťou, rozhodli sme sa 

zaspomínať na úspešný projekt letnej školy, ktorý sme organizovali 

ako jediná základná škola  v meste. V duchu sa asi pýtate, čo je to 

letná škola. Ide o rozvojový projekt Ministerstva školstva, ktorého 

výzvu sme prijali a uskutočnili v týždni od 23. do 27. augusta 2021. 

Prihlásenie do letnej školy sme ponechali na 

dobrovoľnosti.  Najviac nás prekvapil záujem budúcich prvákov, 

z ktorých vznikla celá jedna skupinka, pretože sa ich prihlásilo 20. 

Dopoludnia trávili čas pri skupinových aktivitách, ktoré boli 

zamerané na rozvoj zručností predškolákov. Vyskúšali si aj 

spievanie v našom školskom zbore „Superar“, jedno dopoludnie 

strávili aktívne s Klubom detskej atletiky a poobede sa venovali 

voľnočasovým aktivitám v triede alebo na školskom dvore. Cieľom 

tejto skupiny predškolákov bola najmä adaptácia žiakov 

na nové školské prostredie, čo sa nám aj 

úspešne podarilo. 

A čo sa najviac páčilo na letnej škole 

naším budúcim prvákom? 

Terezka: „Páčilo sa mi všetko. Je tu dobré 

jedlo, chodíme vonku na školský dvor 

a našla som si tu veľa nových kamarátov.“ 

Dorotka: „Mne sa najviac páčilo to, že 

sme už robili úlohy aké budeme robiť 

v škole.“ 

Maťko: „Mne sa páčilo to, ako sme cvičili 

v telocvični a že sme sa hrali 

s basketbalovými loptami.“ 

Ako hodnotili našu letnú školu rodičia 

detí? 

Oľga Košútová: „Mne ako rodičovi sa 

táto letná škola páči. Náš syn si dopredu 

postupne zvyká chodiť do školy, zatiaľ 

hravou formou. Pýtam sa ho každý deň 

ako sa mu páči a on si tiež pochvaľuje, 

vždy povie, koho už pozná a dnes sa 

pochválil, že dostal včeličku. Veľmi sa 

z prvej pečiatky tešil. Som rada, že si takto 

rýchlo zvykol, vidím na ňom spokojnosť, 

keď prídem pre neho do školy. Negatívum 

nevidím, aj keď som sa najskôr obávala, 

aké to bude, ale teraz som vďačná za 

takúto možnosť letnej školy, hlavne pre 

budúcich prváčikov. ĎAKUJEME. 



SUPERAR od Vagačov 
opäť zažiaril v Bratislave 
a vo Viedni  
Naša základná škola je jednou zo štyroch 

škôl na Slovensku, ktoré sa učia hudobnú 

výchovu prostredníctvom vzdelávacieho 

programu „Superar“.  

Žiakov vedie skúsený hudobný pedagóg, 

kde sa neučia len spievať a hrať na 

hudobné nástroje, ale aj úcte, rešpektu, 

tolerancii či uznaniu. Superar vznikol 

v roku 2009 vo Viedni a okrem Rakúska 

a Slovenska funguje ešte aj v Bosne 

a Hercegovine, Lichtenštajnsku, 

Maďarsku, Rumunsku a vo Švajčiarsku.  

Vo štvrtok 23. septembra sme sa naživo 

úspešne predviedli na Hviezdoslavovom 

námestí. 

V spolupráci s Medzinárodným klubom 

žien v Bratislave, BKIS a festivalom 

[fjúžn], ktorý búra hranice a spája 

všetkých bez rozdielu, sme pripravili 

výnimočné charitatívne vystúpenie. Jeho 

súčasťou bola Charitatívna tanečná výzva 

- Charity Flash Mob Dance, do ktorej sa 

spontánne zapojili všetci diváci. Výťažok 

zo zbierky putoval na podporu Centra pre deti a rodiny 

Röntgenova. Do hľadiska nás  prišli podporiť aj naši kamaráti 

zo SUPERAR Lozorno. 

V piatok 24.septembra naša cesta smerovala do Viedne. Spolu s 

Viedenským chlapčenským zborom - Vienna Boys Choir sme 

priamo v Koncertnej sále Viedenského chlapčenského zboru 

- MuTh - der Konzertsaal der Wiener Sängerknaben nahrali  

pieseň WE WANT TO SING TOGETHER -  Chceme spolu 

spievať, ktorej autorom je profesor Gerald Wirth, prezident a 

umelecký vedúci Viedenského chlapčenského zboru. 

Za túto skvelú príležitosť zaspievať si a podporiť dobrú vec, za 

krásne chvíle strávené  v našom hlavnom meste, za možnosť 

nahrávať so svetoznámym speváckym zborom patrí veľká vďaka 

pedagogičkám Oľge Bystrianskej a Zdenke Fekiačovej 

Skrutekovej, ktoré našich žiakov  pripravili a tímu Superar 

Slovakia, ktorý účinkovanie zorganizoval, a výborne sa o nás 

postaral. Už teraz sa tešíme na ďalšiu spoluprácu. 

 

 

Olympijský odznak všestrannosti – OLOV 
Na úspechy nadviazala aj naša žiačka, reprezentantka v karate 

a nositeľka školskej olympijskej pochodne, Lucka Polakovičová, 

ktorá sa pod vedením pani učiteľky Danky Ľalíkovej prebojovala 

medzi najlepších žiackych športovcov. Celoslovenská žiacka  

súťaž Olympijský odznak všestrannosti – OLOV prebiehala 

v dňoch  27. – 28. 09. 2021 v Športovom centre X-bionic  Sphere 

v Šamoríne.  Stretli sa tam najlepší a najúspešnejší športový 

jednotlivci z každého kraja. Našu majsterka sveta v karate po 

absolvovaní všetkých šiestich disciplín OLOV figurovala na 3. 

mieste. Žiaľ, pre zranenie nemohla v pretekoch pokračovať, a tak 

skončila na vynikajúcom 10. mieste z celkového počtu 1419 

pretekárok v rámci celého Slovenska.  



Naša škola je víťazom okresného kola 
Jazykového WocaBee šampionátu! 
Žiaci triedy 7.A získali prvenstvo v precvičovaní slovnej zásoby v 

okresnom kole súťaže a postupujú do krajského kola. 

V októbri sa žiaci našej školy zapojili do Jazykového WocaBee 

šampionátu. Jedná sa o tretí ročník súťaže v učení slovíčok cudzieho 

jazyka, v ktorom medzi sebou súperia študenti všetkých cudzích jazykov 

od základných škôl až po gymnáziá, a to nielen na Slovensku, ale aj 

v susednej Českej republike. Šampionát prebieha výhradne online, v 

inovatívnej aplikácii na učenie cudzích slovíčok  s názvom WocaBee. 

Celkovo sa do súťaže zapojilo celkovo takmer 60 000 žiakov. V našom 

okrese sa najusilovnejšími žiakmi stali žiaci našej školy, gratulujeme 

triede 7.A, ktorú vedie pani učiteľka Lucia Nôtová. Žiaci získali 

prvenstvo vďaka tomu, že v súťažnom období 20.10. - 

29.10.2021 nahrali denne v priemere 174 bodov (tzv. WocaPoints) na 

žiaka. Žiaci v aplikácii získavajú body iba za správne odpovede pri 

precvičovaní slovíčok. Vďaka tomu, že podali skvelý výkon sa stali 

okresnými WocaBee šampiónmi a zaslúžene postúpili do krajského 

kola, v ktorom získali krásne 4. miesto. 
 

 Projektový deň vo vesmíre 

Naši štvrtáci sa v slnečný októbrový deň stali vesmírnymi cestovateľmi. 

Počas prvého vyučovacieho bloku pozorne počúvali a získavali vysoko 

odborné vedomosti na vedeckej prednáške Mgr. Dušana Valenta, a 

následne pokračoval tematický deň v triede. Vyskúšali si prácu 

s náučným textom, hľadali informácie, ktoré následne spracovali 

a prezentovali. Nadobudli elementárnu predstavu o Slnku, Mesiaci, 

planétach a hviezdach, vyzdvihli jedinečnosť pozemskej prírody. Riešili 

rôzne zaujímavé úlohy, ktoré ich veľmi zaujali a pobavili. Výstupom ich 

práce bol skupinovo vytvorený model slnečnej sústavy. 

Vesmírny deň očami žiakov: 
• Páčilo sa mi, že sme pracovali spolu v skupine, veľa sme sa dozvedeli, 

maľovali sme slnečnú sústavu. 

• Naučil som sa veľa o vesmíre. 

Veľmi sa mi darilo, vyrobili sme a 

vymaľovali všetky planéty. 

• Naučil som sa niečo o planétach, 

veľmi sa mi páčilo, že sme robili 

projekt. 

• Mám dobrý pocit, že sme to stihli, 

najpodstatnejšie je, že sme mali 

poriadnu akciu. 

• Dnešný deň sa mi páčil, bolo to 

zaujímavé a pekné. Ďakujem za 

pekný deň. 

• Naučila som sa ako sú zoradené 

planéty od slnka a strážiť si čas. 

Skoro sme nestihli dorobiť, 

nakoniec sme to stihli. 

• V dnešný deň som sa naučil rôzne 

veci ako napríklad planéty nemajú 

rovnako veľa mesiacov a planéty 

neobiehajú rovnakou rýchlosťou. 
 

Koľko je kilo jabĺk? 
Kúpiť v obchode kilo múky  alebo 

cukru nie je žiadny problém. Ale 

skúsili ste už niekedy kúpiť kilo 

jabĺk? O tom, že to vôbec nie je také 

jednoduché, sa presvedčili 

vagačovskí  piataci keď na hodine 

techniky mali za úlohu „ 

nakúpiť“  kilo jabĺk v našom 

školskom bio obchode. 

Nákupom jabĺk  sa ich úloha 

neskončila. Na hodinu techniky  si 

požičali vedomosti z matematiky 

a pomocou kuchynskej váhy, kriedy 

a tabule hľadali odpovede na otázky: 

• Kúpili sme menej alebo viac, ako 

sme potrebovali? O  koľko gramov 

/dekagramov/ kilogramov sme 

kúpili viac alebo menej ? Je počet 

jabĺk v každom kilogramovom 

nákupe rovnaký? 

„Outová“  hodina techniky priniesla 

veľa nových zážitkov, a tým 

najdôležitejším bolo zistenie, že tie 

naše školské jabĺčka chutia a voňajú 

ako žiadne iné. 

  



Clil na slovenskom jazyku, učíme sa s gaštanmi 
Vagačovci sa už od 2. ročníka počas vyučovania stretávajú s dvoma cudzími jazykmi. Aby sme vedomosti 

prehĺbili čo najviac, pomáha nám k tomu aj metóda CLIL. Ide o metódu, kde sa žiaci nesústredia na jazyk 

samotný, ale na obsah, o ktorom chcú komunikovať.  

Tretiaci si počas bloku slovenský jazyk a literatúra s názvom Žltá jeseň, hravou formou zhrnuli všetky znaky 

jesene, symboly jesene ako aj slovnú zásobu z nemeckého jazyka.  Na matematike sme pri vyvodzovaní násobilky 

využili učebný materiál, ktorý nám ponúka samotná jeseň a to sú gaštany. Vymodelovať príklad je veru 

náročnejšie ako si ho prečítať v učebnici či pracovnom zošite. Žiakom sa tieto aktivity veľmi páčili a tešia sa na 

ďalšie. 

Piatacka pasovačka 
Stať sa piatakom nie je vôbec ľahké. Na prvom stupni sa 

musí naučiť písať, počítať, zvládnuť násobilku či vybrané 

slová. Nadobudnúť vedomosti a zručnosti prislúchajúce 

jeho veku. A keď už pri tabuli nepotrebuje 

stupienok,  a lavica mu je malá, vyprevadí ho triedna pani 

učiteľka na druhý stupeň. 

Prichádza do nového kolektívu starších žiakov a stáva sa 

opäť najmladším. Zvyká si na nové pravidlá, život 

a povinnosti veľkáčov. 

Žiaci deviateho ročníka v tomto školskom roku založili 

na našej škole novú tradíciu prijímania piatakov na druhý 

stupeň. V piatok 22. októbra premenili Vagačov dvor na 

bludisko úloh, ktoré museli naši piataci splniť. Po 

absolvovaní pavúčej cesty pomedzi stromy, úloh zameraných na odhad či vytvorení básničiek a maľovaní tekvíc 

sa stali oficiálnymi žiakmi druhého stupňa. Aktivity zavŕšili v kolibke, kde na nich čakalo občerstvenie.  

 

Svetlonos u Vagačov  
Starý slovanský zvyk hovorí  o hľadaní svetlonosov 

– vydlabaných tekvičkách, ktoré počas dušičiek 

osvetľovali ľuďom cestu pri návrate z návštevy 

hrobov.  

Posledné októbrové večery nebola tma ani na 

Vagačovom  dvore. Postaralo sa o to 56 svetlonosov, 

ktorí v noci osvetľovali a cez deň zdobili 

predzáhradku našej školy. Nádherné tekvice 

pripravili aj škôlkari z MŠ Alexandra Vagača a 5. 

MŠ. Obrovské poďakovanie patrí všetkým, ktorí 

svojho vydlabaného svetlonosa priniesli a svojim 

malým kúskom prispeli k úsmevu na tvári nielen 

nám ale aj mnohým okoloidúcim. Na základe 

školského a on-line hlasovania bola každá tekvica 

ocenená sladkou odmenou a tie naj si odniesli aj 

vecné ceny.  

Vytvorili sme si tak na škole krásnu tradíciu pri 

ktorej sa spájame ako jedna veľká rodina či už pri 

vyrezávaní samotných tekvíc, alebo ich 

rozsvecovaní. A už teraz sa tešíme na jeseň 2022. 

 

Vymaľuj si obrázok ☺  

 

 


